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Výroční zpráva pro investory za rok 2023  

  

 

Zdravím všechny včelí investorky a investory,  

nejdříve zhodnotím včelařskou sezónu, jelikož letos to byla jízda jak na horské dráze. 

Na podzim roku 2022 jsem zazimoval 450 včelstev. V roce 2020 jsem měl cíl dostat 

farmu na 600 produkčních včelstev. Řeknu vám, že jsem byl před třemi lety asi moc 

mladý a naivní.       Takové dřiny v jednom včelaři nejde zvládnout, proto se náš tým 

pravděpodobně rozšíří o dalšího včelaře. Proto cíl na zazimování 600 včelstev bude 

na příští rok.  

Podzim byl pro med velkým otazníkem. Energetická krize a s ní spojená ekonomická 

nejistota přispěly k nízkému zájmu o bioprodukty a zbytné potraviny. Do toho jsem 

v podzimních měsících slýchával informace z celé republiky o vysokých úhynech 

včelstev, tak jsem se psychicky připravoval na odhalení přeživších na naší farmě. 

Deprese byla všudypřítomná. 

Negativní zprávy z podzimu se na jaře potvrdily. Statistiky tvrdí, že v celé ČR uhynulo 

50% včelstev. Díky tomu jsem náš úhyn 33% vnímal nakonec pozitivně a jako 

možnou konkurenční výhodu. Po takto tragické zimě padlo jasné rozhodnutí: 

soustředit se na včely, ne na med a doplnit jejich stavy.  

Tak jsem v květnu začal včelstva výrazně oslabovat, abych vyprodukoval nová a 

mladá. Přemýšlel jsem, jakým způsobem tuhle situaci kompenzovat investorům, 

protože je to velký zásah do medného výnosu.  

Začátkem června jsem zahájil první medobraní. To co se na včelnicích stalo za 3 

týdny bych nazval: zázrakem. Propršený květen nám pomohl a včelstva zesílila. Na 

konci měsíce nám posledních 14 dní počasí přálo. Medu bylo požehnaně, dokonce 

jsem musel brát med i z vytvořených oddělků, aby měly královny kam klást.  

Květový med 29,7kg na včelstvo 

 

Nechci si představit kolik medu, by bylo, kdybych včely v květnu neoslabil. Je to 

taková daň za to, že úhyny jsou na vrub farmy a je nutné celkový chov udržovat. 

Doufám, že můj zásah nebudete vnímat negativně vzhledem k avizovaným výnosům. 

Rozhodl jsem se, že včely nechám měsíc na pokoji a vrátím se k nim až na konci 

července. Udělám tedy jen dvě medobraní. Rozhodnutí se ukázalo jako správné. 

Druhé medobranní jsem měl naplánované na 5 pracovních dní. Nakonec jsme museli 

vytáčet 14 dní. Moje parta invalidních důchodců mě teď pravděpodobně proklíná, 

jelikož jsem v květnu tvrdil, že medobraní pravděpodobně žádné nebude. A proto 

sepisuji výroční zprávu nyní. Lesního či smíšeného medu bylo nakonec také dost. 



Lesní med 16,4kg na včelstvo 

Celkem tedy je produkce medu 46 kg na včelstvo 

 

Celkově sezónu hodnotím jako nadstandartní. Včelnice se podařilo obnovit a přeživší 

včelstva makala na 200%.  

Vypadá to, že se konečně dostáváme do období, kdy se inflace stabilizuje a určitě 

nedojde k dalšímu navýšení ceny. Díky bohu se letos obejdeme bez dodatků ke 

stávajícím smlouvám. Byrokracií vážně nesnáším.       

Tento rok bych se chtěl soustředit na zlepšení propagace farmy. Budu se více 

věnovat Facebooku, Instagramu a Youtube kanálu. Rád bych více navázal kontakt 

s investory. Budu rád, když nás budete sledovat. Určitě k tomu udělám sólo 

informativní email s odkazy na kanály. 

 

 

 

Novinky 

Tento rok jsme přidali do sortimentu dárkové balíčky, svíčky, mýdla a nové ochucené 

medy. Menší medy jsme začali dávat do elegantnějších sklenic. Všechny novinky 

máte možnost pořídit v rámci vaší produkce. Více informací k novinkám naleznete na 

našich stránkách : www.jenikuvmed.cz 

POZOR!! Letos je Víčkovice vyprodaná. Další várka bude hotová v listopadu. Těžké 

časy asi vyžadují spíše tvrdý alkohol než med.       Navyšujeme produkci, aby se to 

příště neopakovalo. Pokud by vám nevadil závoz až v listopadu tak Víčkovici 

objednejte. Je možné po individuální dohodě objednávku rozdělit. Víčkovici pak 

odeslat až bude hotová.  

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

http://www.jenikuvmed.cz/


 

FOTOGALERIE 

 

1. Návštěva investorského guru Jardy Šedy 

 

 

 

 

2. Jarní instalace včelstev na terasy u Nuselského mostu pro firmu Eurowag 

I v Praze můžete dostat žihadlo od našich včel 



 

3. Odchyt roje s moji malou pomocnicí 

 

 
 

 

 

 

4. Stanoviště vytvořených oddělků v Baníně 



 

 

5. Medárna na prasknutí 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

Vytvořil : Jan Špaček, jednatel firmy Investiční včelky s.r.o  

Dne: 29.7.2022  
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